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Uppföljning av FOU-rådet 2021 
 
Regionstyrelsen ska uppmärksamt följa de frågor som kan inverka på Region Jämtland 
Härjedalens utveckling och ekonomiska ställning. I regionstyrelsens verksamhetsplan finns 
en uppföljningsplan som visar vilka områden som särskilt ska följas upp under året. Enligt 
uppföljningsplanen för 2021 ska styrelsen följa upp FoU-rådets arbete på sitt möte den 9 
december.  
 
Den här rapporten redovisar FoU-rådets arbete med fokus på 2021. 
 

FoU-rådets organisation och uppdrag 
 
För att politiskt ha fördjupad kunskap om verksamheten inom forskning, utveckling och 
innovation (FoUI) i Region Jämtland Härjedalen finns ett FoU-råd. FoU-rådet ska arbeta i 
nära samverkan med Region Jämtland Härjedalens Forskningsråd. FoU-rådets uppdrag 
regleras i ett reglemente (RS/225/2019). Den senaste versionen av reglementet fastställdes 
av regionstyrelsen 2019-05-19 § 84. 
 
Rådets uppgifter: 
 
FoU-rådet har följande uppgifter: 
 
▪ Bevaka strategiska och övergripande frågor av vikt för Region Jämtland Härjedalens 

samlade FoUI-verksamhet. 
▪ Bevaka pågående forsknings- och innovationsprojekt inom FoUI-området. 
▪ Bevaka strategiska utbildningsfrågor av vikt för Region Jämtland Härjedalens 

samlade utbildningsansvar 
▪ Bevaka policyfrågor av betydelse för den egna FoUI-verksamheten inklusive frågor 

utifrån ett jämställdhets-, jämlikhets- och miljöperspektiv. 
▪ Representera Region Jämtland Härjedalen i FoUI frågor i länet och i samverkan 

med norra sjukvårdsförbundet (NRF). 
▪ Stimulera samarbete med FoU-Jämt, akademin, andra FoUI-aktörer samt 

näringslivet i länet och där det är möjligt och motiverat även utanför länet. 
▪ Hålla regionstyrelsen underrättad om mer övergripande skeenden och vid behov 

lyfta frågor till styrelsen för behandling. 
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Rådets organisation 
 
▪ FoU-rådet består av tre ledamöter utsedda inom regionstyrelsen. Rådet utser inom 

sig ordförande och vice ordförande. Uppdraget utförs inom ramen för befintlig 
styrelsearvodering.  

▪ FoU-direktör är ordinarie tjänstemannastöd för FoU-rådet. Andra tjänstemän 
adjungeras vid behov. 

▪ Rådet ska sammanträda vid behov. Skriftlig kallelse med förslag på dagordning 
sänds till rådets medlemmar senast en vecka före sammanträde. Vid sammanträde 
förs protokoll som justeras.  

▪ Protokollsutdrag skickas till dem som är berörda av visst ärende. Fullständiga 
protokoll ska delges regionstyrelsen. 

 

Sammanträden och ärenden under 2021 
 
Under mandatperioden har rådet valt att särskilt bevaka ett antal områden inom FoU-
området. Rådet följer dessa ärenden genom återkommande redovisningar och fördjupningar 
på sina möten. Vid behov lyfter sedan rådet ärendet vidare. Till exempel genom att initiera 
ett ärende i styrelsen eller genom att ge konkreta uppdrag till ordförande eller FoU-direktör.  
 
Det handlar om följande ärenden: 

• Samverkansmöjligheter med kommunerna om utbildningar (KTC) 
• FoU-budgeten och fördelning av forskningsmedel 
• Pågående forsknings- och utvecklingsprojekt 
• Kommunikation om regionens arbete med forskning, utbildning och innovation 
• Specialistutbildningar för sjuksköterskor (Miun) 
• Sökande till regionaliserad läkarutbildning 
• AT Rankning och organisation för AT 

 
FoU-rådet har under 2021 haft fyra sammanträden vilket också motsvarar antalet 
sammanträden som rådet de senaste åren har haft per år. Under 2021 har FoU-rådet arbetat 
med följande ärenden. Några ärenden har återkommit vid flera möten. 
 

• Uppföljning om FOU-budget (Februari, Maj, September) 
• Fördelning av FOU-medel och Bas-Alf (Februari, Maj, December) 
• Riktad ALF-satsning mot primärvården (Maj) 
• Sökande till regionaliserad läkarutbildning studieort Östersund (Februari, Maj) 
• Nytt avtal om läkarutbildning (Februari, Maj) 
• Lägesrapport om införande av Bastjänstgöring (Februari, Maj, December 
• Aktuell information om projektcenter (Februari, December) 
• Primärvården som universitetsjukvårdsenhet (December) 
• VFU för sjuksköterskor (Maj, September. December)  
• Återkoppling om förenade tjänster MIUN (Maj, September, December)  
• Uppföljning av åtgärder utifrån granskning av FOUU-projekt (Maj) 
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• Information om svar i utredning utifrån Initiativärende från Ann-Marie Johansson 
(S) om konsekvensanalys av större andel privata vårdgivare (RS/823/2020). (Maj, 
September, December) 

• FoU-rådets uppgifter (September) 
• Tankar om framtiden för FoU-området (September) 
• Pre-Nobel (December) 

 
Några ärenden som varit återkommande och som FoU-rådet ansett viktiga att följa 
kontinuerligt har varit intaget till den regionaliserade läkarutbildningen, VFU-platser, avtal 
om läkarutbildningen och svar på initiativärendet. Rådets ledamöter har i dessa ärenden 
begärt fördjupade återredovisningar. För ärendet om antalet intagna till läkarutbildningen 
har rådet gett uppdrag till FoU-direktör om att genomföra en enkät bland egna studenter i 
syfte att ta reda på hur de upplever sin utbildning. Vad gäller frågan om VFU platser har 
rådet ställt frågan om nya samverkanslösningar skulle kunna vara möjligt.  
 
År 2021 har på många sätt varit speciellt för FoU-rådet. Den pågående pandemin har 
fortsatt påverka FoU-området samtidigt som FoU-rådets sammansättning förändrats. I 
början på året slutade Region Jämtland Härjedalens FoU-direktör Göran Larsson. Göran 
hade länge varit föredragande tjänsteman i rådet. Hans plats i rådet ersattes av tillförordnad 
FoU-direktör. Sedan 1 september är Bodil Landstad ny FoU-direktör och tog därmed över 
som ansvarig tjänsteman för rådet. På den politiska sidan är Catarina Espmark (M) ny 
ledamot sedan september efter att ha ersatt Pontus Nissblad (M).  
 

Summering 
 
Den fortsatta coronapandemin och förändringen av rådets sammansättning har inneburit 
att det till viss del varit svårt att få en kontinuitet i rådets arbete. Vilket också inverkat på 
möjligheten att fullgöra rådets uppdrag enligt reglementet. Trots det har rådet fortsatt haft 
en viktig roll att bevaka aktuella frågor inom FoU-området och rådet har också fört frågor 
vidare vid behov. 
 
Rådets möte i september var lite av en nystart för rådets arbete. Mötet ägnades åt att 
reflektera över rådets uppdrag och tidigare arbete. Rådets ledamöter konstaterade att rådet 
på ett bra sätt får fördjupad information om pågående arbeten och har möjlighet att bevaka 
strategiska och övergripande utvecklingsarbeten. De diskuterade också hur rådets arbete 
kan utvecklas. Ledamöterna ansåg att en viktig uppgift är att utveckla processen med att 
utifrån ett politiskt perspektiv föra frågor vidare till relevanta organ och nätverk. Rådet har 
också diskuterat hur de kan bli mer delaktiga i planeringsprocessen. En annan del som 
återkommande diskuterats i rådet är betydelsen av att kommunicera ut de arbeten som 
genomförs inom FoU-området, exempelvis olika projekt. På mötet i september fick också 
den nytillträdde FoU-direktören redovisa sina tankar om framtiden. Sammantaget upplevde 
ledamöterna att det finns många intressanta och viktiga områden för rådet att jobba vidare 
med. 
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